
Folketingets Sundhedsudvalg har den 7. maj 2010 stillet følgende spørgsmål 
nr. 560 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed besvares.
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Jonas Dahl (SF).

Spørgsmål nr. 560:
’’ Hvor ofte benyttes udskrivningskonferencer med deltagelse fra borgerens 
kommune og patientens egen læge i forbindelse med udskrivning af borgere 
med væsentligt ændret (nedsat) funktionsniveau og med komplekse 
problemstillinger? ”

Svar:
Indledningsvis vil jeg gerne påpege, at et godt udskrivningsforløb for patienten 
med komplekse problemstillinger også vil kunne sikres uden brug af en ud-
skrivningskonference. Det vigtigste er, at der en god dialog og samarbejde 
mellem sygehus, almen praksis og kommune om patientens videre forløb efter 
udskrivning. Og hér er udskrivningskonferencer blot ét redskab blandt flere, 
som kan anvendes til at sikre dialogen mellem de relevante parter. 

Det er vanskeligt at afgrænse brugen af udskrivningskonferencer til patienter 
med komplekse problemstillinger, da karakteren af disse kan variere fra pati-
ent til patient. Jeg har ikke adgang til data om, hvor ofte udskrivningskonferen-
cer anvendes, men det er min opfattelse, at det er en meget almindelig organi-
sering i forbindelse med udskrivning af denne patientgruppe. 
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